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RG 0012.1.19.2015                               
 

 
  P r o t o k ó ł    Nr 20/2015 

                   z  posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju,                      
 w dniu 14 września 2015 r. 

 
 

  Obecni jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

  Otwarcia posiedzenia oraz przywitania gości i członków komisji dokonała Przewodnicząca komisji, 
Pani Józefa Boron.  

  Na podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność obrad. 

  

Ad. 3. 

  Przewodnicząca komisji, Pani Józefa Boron przedstawiła porządek posiedzenia. 

  Wniosków nie zgłoszono. W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

               Porządek posiedzenia: 

1. Przywitanie i otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku posiedzenia komisji.  

4. Zaopiniowanie projektów uchwał.  

5. Ocena wykonania budżetu za I półrocze 2015 r. i realizacji inwestycji. 

6. Wolne wnioski i sprawy bieżące.  

7. Przyjęcie protokołu z posiedzenia z dnia 24 sierpnia 2015 r. 

8. Ustalenie terminu i tematu kolejnego posiedzenia. 

9. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad. 4. 

 Komisja przystąpiła do opiniowania następujących projektów uchwał:  

a) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2015-2027 – XV. 

      Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy, Pani Marzena Żołędziewska-
Błaszczyk. 

      Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

      Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (12 „za”, 0 „przeciw”             
i 0   „wstrzymujących się”). 

 

b) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2015 – III. 

      Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy, Pani Marzena Żołędziewska-
Błaszczyk. 

      Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

       Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (12 „za”, 0 „przeciw”             
i 0 „wstrzymujących się”). 
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c) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2015 – XIII. 

      Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy, Pani Marzena Żołędziewska-
Błaszczyk. 

      Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

      Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (12 „za”, 0 „przeciw”             
i 0 „wstrzymujących się”). 

 

d) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2015 – XIV. 

      Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy, Pani Marzena Żołędziewska-
Błaszczyk. 

       Przewodniczący Rady zapytał, czy udzielenie dofinansowania Gminie Tworóg na remont drogi 
jest związane z posiadaniem drogi gminnej Gminy Zbrosławice w Gminie Tworóg? 

        Naczelnik, Pan Jakub Kukliński wyjaśnił, iż jest to dofinansowanie w ramach tzw. schetynówek 
do remontu drogi gminnej Gminy Tworóg. Zgodnie z regulaminem oceniania merytorycznego 
wniosków w ramach porozumienia partnerskiego jest możliwość pozyskania dodatkowych 
punktów, co zwiększa szanse na pozyskanie dotacji na realizację w/w inwestycji. Gdy                              
w przyszłości Gmina Tworóg udzieli Gminie Zbrosławice dofinansowania, to także będą dodatkowe 
punkty. 

  Członek komisji, Pani Karina Respondek zapytała, co z budową ul. Świerkowej w Szałszy,                 
w związku ze zmniejszeniem wydatków na ten cel o 488 tys. zł? 

  Pani Skarbnik wyjaśniła, iż koszt tego zadania ulega zmniejszeniu tylko o 75 tys. zł, a pozostała 
kwota z 488 tys. zł przeniesiona została do § 5 projektu uchwały, w związku ze zmianę analityczną 
w budżecie. 

  Członek komisji, Pani Krystyna Graca zapytała, jak zostanie rozwiązana kwestia uregulowania 
zajęcia pasa drogowego pod budowę sieci wodociągowej w Laryszowie. Jeszcze niedawno Pani  
Z-ca Wójta zapewniała radną, Panią K.Graca, że mieszkańcom do końca roku będą wypłacane 
odszkodowania, w związku z czym w budżecie zaplanowane zostały środki na ten cel. 
Dopowiedziała, iż dziwi się, że musiało wpłynąć dopiero pismo z ZDP, by tego zadania nie 
ujmować w budżecie.      

  Inspektor, Pan Michał Skowron wyjaśnił, iż Urząd Gminy wystąpił z pismem do ZDP (po 
zabezpieczeniu uchwałą kwoty w budżecie) w sprawie wyjaśnienia przez ZDP własności                       
ul. Wolności. ZDP określił, iż ich pas drogowy, pomimo nieuregulowanego stanu prawnego biegnie 
od płotu do płotu. Teraz ZDP musi uregulować stan prawny i wypłacić właścicielom odszkodowania 
za teren, który jest pod chodnikiem. 

  Członek komisji, Pani Krystyna Graca stwierdziła, że w związku z tym Gmina nie będzie ponosiła 
żadnych wydatków. 

 Inspektor, Pan M.Skowron odpowiedział, iż Gmina jedynie poniesie koszt umieszczenia 
urządzenia w pasie drogowym, natomiast nie będzie ustanowienia służebności przesyłu. 

  Członek komisji, Pani Krystyna Graca stwierdziła, iż o ile się nie myli zabezpieczona kwota była 
wyższa od tej, o jaką zmniejsza się plan wydatków dzisiejszą uchwałą. 

  Inspektor, Pan M.Skowron odpowiedział, iż zabezpieczona została kwota w wys.261.678,58 zł                 
i taka też zostaje zdjęta z planu wydatków. 

       Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

      Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (12 „za”, 0 „przeciw”             
i 0 „wstrzymujących się”). 

 

e) w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania – I. 

      Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy, Pani Katarzyna Zyga. 

      Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 
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      Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (12 „za”, 0 „przeciw”                                
i 1 „wstrzymujący się”). 

 

f) w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/304/12 Rady Gminy Zbrosławice z dnia 19 grudnia 2012 r.                 
w sprawie podziału Gminy Zbrosławice na okręgi wyborcze oraz ustalenia ich granic, numerów                   
i liczby radnych wybieranych w każdym okręgu  – II. 

       Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy, Pani Katarzyna Zyga. 

  Członek komisji, Pani Krystyna Graca zapytała, czy utworzenie każdej nowej ulicy zobowiązuje do 
dokonywania zmian w w/w uchwale? 

  Pani Sekretarz wyjaśniła, iż tylko w okręgach nr 1, 2, 14 i 15, czyli w tych, w których sołectwa 
podzielone są na ulice.  

      Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

      Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (13 „za”, 0 „przeciw”             
i 0 „wstrzymujących się”). 

 

g) w sprawie udzielenia Gminy Tworóg pomocy finansowej na dofinansowanie zadania bieżącego 
pod nazwą „Remont dróg gminnych ul. Tylna nr drogi 649 063S w miejscowości Połomia Gmina 
Tworóg” – IV. 

  Projekt w/w uchwały przedstawił i omówił Z-ca Naczelnika, Pan Rafał Barszcz. 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

      Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (13 „za”, 0 „przeciw”             
i 0 „wstrzymujących się”). 

 

h)  w sprawie udzielenia Powiatowi Tarnogórskiemu pomocy finansowej na dofinansowanie 
akredytacji systemu teleinformatycznego TI „BAS” przeznaczonego do przetwarzania informacji                 
o klauzuli „poufne” – V. 

  Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy, Pani Katarzyna Zyga. 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

      Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (11 „za”, 0 „przeciw”                                  
i 1 „wstrzymujący się”). 

 

i) w sprawie przekazania środków finansowych dla Policji – VI. 

  Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy, Pani Katarzyna Zyga. 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

      Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (13 „za”, 0 „przeciw”                              
i 0 „wstrzymujących się”). 

 

j) w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczych Straży Pożarnej w Szałszy, Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Łubiu i Ochotniczej Straży Pożarnej w Świętoszowicach – VII. 

  Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy, Pani Katarzyna Zyga. 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

      Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (13 „za”, 0 „przeciw”                                  
i 0 „wstrzymujących się”). 

 

k) w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczych Straży Pożarnej w Zbrosławicach na zakup 
średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego – VII. 
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  Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy, Pani Katarzyna Zyga. 

  Członek komisji, Pani Krystyna Graca zapytała, z jakiego działu budżetu gminy jest wydatkowana 
kwota na powyższą dotację, na co Pani Skarbnik odpowiedziała, iż z działu 754. 

  Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

      Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (13 „za”, 0 „przeciw”                                  
i 0 „wstrzymujących się”). 

 

l) w sprawie zmiany uchwały Nr II/13/10 Rady Gminy Zbrosławice z dnia 3 grudnia 2010 r. w sprawie 
ustalenia wzoru informacji oraz deklaracji składanych do organu podatkowego przez podatników              
z tytułu podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego – IX. 

  Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Naczelnik, Pani Joanna Szymańska. 

  Członek komisji, Pani Krystyna Graca zapytała, czy zmiana deklaracji jest obligatoryjna, czy tylko 
w Gminie Zbrosławice są dokonywane zmiany oraz czego będzie dotyczyło uszczegółowienie? 

  Pani Naczelnik odpowiedziała, iż zmiana nie jest obligatoryjna, a uszczegółowienie dot. 
rozbudowania deklaracji o dodatkowe informacje, które dotychczas były podawane ogólnikowo. 

 Członek komisji, Pani K.Graca zauważyła, iż wszystkie dane muszą być zgodne z katastrem,                 
z czym zgodziła się Pani Naczelnik.    

Członek komisji, Pan Joachim Pieczka zapytał od kiedy będą obowiązywać nowe deklaracje i czy 
mieszkańcy, którzy deklaracje już złożyli będą zobowiązani do ich zmiany?  

  Pani Naczelnik odpowiedziała, iż nowe deklaracje będą obowiązywać po upływie 14 dni od dnia 
publikacji uchwały w Dzienniku Urzędowym Województwa Śląskiego. Deklaracje dotyczą głównie 
firm, osób prawnych i jednostek gminy. 

  Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

      Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (13 „za”, 0 „przeciw”                                  
i 0 „wstrzymujących się”). 

 

m) w sprawie realizacji przez Gminę Zbrosławice w partnerstwie z Powiatem Tarnogórskim projektu 
„Wszyscy razem” w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na 
lata 2014-2020 Osi Priorytetowej IX Włącznie społeczne Działania 9.1 Aktywna integracja 
Poddziałania 9.1.6 Programy aktywnej integracji osób grup zagrożonych wykluczeniem 
społecznym – projekty pozakonkursowe – X. 

  Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Kierownik GOPS, Pani Urszula Furtak. 

  Członek komisji, Pani Krystyna Graca zapytała o kwotę, jaką na w/w projekt trzeba będzie 
zabezpieczyć w budżecie gminy. 

  Pani Kierownik odpowiedziała, iż koszt realizacji w/w projektu przez Gminę Zbrosławice wyniesie 
459.721 zł, z czego 15% to wkład własny Gminy, czyli  68.958,15 zł. 

  Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

      Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (13 „za”, 0 „przeciw”                                  
i 0 „wstrzymujących się”). 

 

n) w sprawie określenia warunków i trybu składania informacji i deklaracji podatkowych za pomocą 
środków komunikacji elektronicznej – XI. 

  Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Naczelnik, Pani Joanna Szymańska. 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

      Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (13 „za”, 0 „przeciw”                                  
i 0 „wstrzymujących się”). 
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o) w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/288/12 Rady Gminy Zbrosławice z dnia 19 grudnia 2010 r.                     
w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości – XII. 

  Projekt w/w uchwały przedstawił i omówił Z-ca Naczelnika, Pan Rafał Barszcz. 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

      Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (13 „za”, 0 „przeciw”                                  
i 0 „wstrzymujących się”). 

 

Ad. 5. 

  Przewodnicząca komisji, Pani Józefa Boron oddała głos Pani Skarbnik w kwestii wykonania budżetu 
za I półroczu 2015 roku. Pani Skarbnik poinformowała, iż budżet na rok 2015 został przyjęty uchwałą 
Rady Gminy Zbrosławice z dnia 22 grudnia 2014 r., gdzie dochody stanowiły kwotę 46.523.779,78 zł, 
a wydatki 54.171.614,77 zł. Przyjęty zatem został deficyt budżetu w wysokości 7.647.834,99 zł, który 
zaplanowano pokryć przychodami z tytułu pożyczek i emisji obligacji.  
  W ciągu roku następowały zmiany zarówno po stronie dochodów, jak i wydatków. Po stronie 
dochodów budżet został zwiększony o kwotę 3.675.448,60 zł i po zmianach plan dochodów wyniósł 
50.199.228,38 zł. Ogółem dochody budżetu w I półroczu 2015 r. wykonano w kwocie                 
25.826.161,42 zł, co stanowi 51,45% planu.   
  Po stronie wydatków budżet został zwiększony o kwotę 4.216.866,68 zł i po zmianach plan 
wydatków wyniósł 58.388.481,45 zł. Ogółem wydatki budżetu w I półroczu 2015 roku wykonano w 
kwocie 24.059.239,92 zł, co stanowi 41,21% planu.   
  W trakcie I półrocza 2015 r., w planie budżetu Gminy Zbrosławice ukształtował się deficyt w kwocie 
8.189.253,07 zł. W zakresie wykonania planu na dzień 30.06.2015 r. budżet wykazuje nadwyżkę                   
w wysokości 1.766.921,50 zł.  
  Przyjęte w uchwale budżetowej przychody w wysokości 9.213.979,51 zł zaplanowano z pożyczek                   
z WFOŚiGW w Katowicach w kwocie 2.552.010,96 zł, emisji obligacji w kwocie 4.700.000,00 zł oraz             
przychody z tytułu wolnego środka w kwocie 1.961.968,55 zł. Po zmianach dokonanych w trakcie                 
I półrocza 2015 r. plan przychodów ukształtował się w kwocie 9.755.397,59 zł, przy czym zmiany dot. 
tylko zwiększenia planu z tytułu wolnego środka o kwotę 541.418,08 zł. 
  W trakcie I półrocza zrealizowano przychody w wysokości 11.085.210,81 zł, co stanowi 113,63% 
planu. Zrealizowano dochody z tytułu: pożyczek z WFOŚiGW w Katowicach w kwocie 142.618,88 zł;    
z tytułu obligacji w kwocie 4.700.000,00 oraz z tytułu wolnego środka w kwocie 6.241.591,93 zł. 
  Skumulowany deficyt po rozliczeniu roku 2014 wynosi 2.684.532,06 zł. 
  W uchwale budżetowej przyjęto również plan rozchodów w wysokości 1.566.144,52 zł z tytułu spłaty 
pożyczek i kredytów. W trakcie I półrocza plan rozchodów nie uległ zmianie.   
  Następnie Pani Skarbnik stwierdziła, iż informacja o przebiegu wykonania budżetu oprócz części 
opisowej wg. Pani Skarbnik najbardziej przejrzysta jest w części tabelarycznej, gdzie zaprezentowany 
jest plan pierwotny, plan po zmianach, wykonanie oraz procent wykonania. Główne istotne załączniki, 
to załączniki dotyczące realizacji planu dochodów, jak i wydatków, natomiast pozostałe załączniki 
stanowią uszczegółowienie przede wszystkim części wydatkowej. 
  Następnie Pani Skarbnik poprosiła kierowników o udzielenie wyjaśnień na zapytania, zadane na 
posiedzeniu Komisji Rewizyjnej przez członków tejże komisji: 

 członkowie komisji zarzucali, że przetargi na realizacje zadań są przeprowadzane zbyt późno, 
przez co opóźniona jest ich realizacja.   

  W odpowiedzi Z-ca Naczelnika, Pan Rafał Barszcz poinformował, iż do lipca tego roku 
ogłoszonych i rozstrzygniętych zostało 14 postępowań przetargowych, natomiast w roku 2014 
postępowań zakończonych podpisaniem umowy było 6. Dokumentacja przetargowa to wiele 
dokumentów, czasami nawet kilka segregatorów. Opracowanie tych dokumentów jest bardzo 
czasochłonne, trwa tydzień, dwa, a nawet i dłużej. Dlatego nie jest możliwe opracowanie kilku 
przetargów w krótkim czasie, tym bardziej, że sprawą tą zajmuje się jeden pracownik zatrudniony 
na pół etatu. Postępowania przetargowe bardzo szczegółowo sprawdzane są przez firmy 
startujące w przetargu. Z-ca Naczelnika dopowiedział, iż nie wszystkie przetargi można ogłosić               
w styczniu, ponieważ w styczniu urząd nie dysponuje jeszcze środkami finansowymi. Są również 
przypadki, kiedy uzyskuje się dofinansowanie na dane zadanie w połowie roku i dopiero wtedy 
można ogłaszać przetarg. Czasami trzeba czekać na zakończenie jednego etapu budowy, a potem 
dopiero ogłaszać przetarg na kolejny etap. 
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 zapytano o liczbę zamontowanych wiat przystankowych i w jakich miejscach? 

  W odpowiedzi Naczelnik, Pan Jakub Kukliński poinformował, iż na terenie gminy Zbrosławice jest 
88 wiat przystankowych. MZKP w roku ubiegłym i w tym wymienił łącznie 20 wiat, natomiast gmina 
wymieniła 10 wiat, które zagrażały bezpieczeństwu. Wiaty wymieniono: w Laryszowie na 
skrzyżowaniu z ul. Wolności (na żądanie); w Ptakowicach przy szkole na ul. Wyzwolenia;                       
w Kamieńcu na ul. Gliwickiej; w Zbrosławicach na rozwidleniu ul. Wolności; w Świętoszowicach 
czarna droga przy ul. Mikulczyckiej i przy szkole na ul. Mikulczyckiej; w Wieszowie Kościuszki             
ul. Bytomska, w Ptakowicach ul. Wyzwolenia (na żądanie); w Zbrosławicach na rozwidleniu                   
ul. Wolności i w Kamieńcu koło kościoła na ul. Tarnogórskiej. Dopowiedział, iż w tym roku na ten 
cel przeznaczono i wydatkowano 50 tys. zł. Wymieniono wiaty będące w najgorszym stanie, ale 
wraz z upływem czasu do wymiany będą kwalifikowały się następne wiaty.   

  Członek komisji, Pan Joachim Pieczka stwierdził, iż kiedyś była podana informacja, że część wiat 
jest własnością Gminy, a część MZKP, a następnie zapytał, czy teraz wymieniane są tylko wiaty 
gminne? 

  Naczelnik, Pan J.Kukliński odpowiedział, iż zatoki autobusowe są podzielone, natomiast 
wszystkie wiaty są w utrzymaniu gminy. 

 zapytano o podanie zadań, jakie wykonano za kwotę ponad 21 tys. zł.  w ramach rozdziału 90001 
czyszczenie rowów, melioracja rowów (plan ponad 71 tys. zł).   

  Inspektor, Pan Michał Skowron poinformował, iż za wymienioną kwotę zrealizowano następujące 
zadania: odtworzenie i oczyszczenie 3 rowów w Świętoszowicach o dł. 377 mb, w Jasionie                   
o dł. 276 mb i w Czekanowie o dł. 100 mb. Zgodnie z założeniami planu ma być wykonane jeszcze 
odtworzenie rowu w Ziemięcicach od ul. Bocznej Polnej w kierunku Przezchlebia na dł. około                      
600 m. Ponadto ZGKiM dokonuje czyszczenia i pogłębiania rowu w Karchowicach na odcinku               
250 metrów. 

  Członek komisji, Pan Joachim Pieczka zapytał, czy planowane jest odtworzenie dalszej części 
(około 500-600 m) rowu w Czekanowie? 

  Inspektor, Pan Michał Skowron stwierdził, iż priorytetem jest odtworzenie rowu w Ziemięcicach                
i jeżeli z tego zadania pozostaną środki, to wtenczas przystąpi się do prac na rowie w Czekanowie. 
W przeciwnym wypadku prace zostaną wykonane w roku przyszłym. 

 zapytano o powód niskiego wykonania rozdziału 85228 usługi opiekuńcze.   

  Kierownik GOPS, Pani Urszula Furtak wyjaśniła, iż planując budżet przyjęto wynagrodzenie                 
w wys. 13 zł/godz. oraz sporą liczbę godzin, biorąc pod uwagę liczbę podopiecznych w latach 
poprzednich. Jednakże w wyniku przetargu stawka godzinowa wynosi 10 zł, podopiecznych też 
jest mniej i dlatego wykonanie jest mniejsze. 

 Członek komisji, Pani Krystyna Graca zapytała o powód bardzo niskiego wykonania wydatków                
w rozdziale 71004 – plany zagospodarowania przestrzennego. Następnie zapytała, czy                         
w założonym plan w kwocie 120 tys. zł jest przewidziane opłacenie kosztów opracowania planu 
zagospodarowania przestrzennego sołectwa Szałsza?  

  Naczelnik, Pani B.Dzielicka wyjaśniła, iż środki zaangażowane w tym dziale, rozdziale i paragrafie 
zostały zaangażowane na realizację 2 umów: na opracowanie studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Zbrosławice (65.514 zł. brutto) oraz na opracowanie   
zmiany planu zagospodarowania przestrzennego dla sołectwa Szałsza (pierwotnie umowa 
zakładała wydatek w kwocie 29.520 zł, ale aneksem została obniżona, już po zapłacie                         
w II półroczu, o 5 tys. zł). Pozostałe środki zostały przeznaczone na ogłoszenia prasowe, 
sporządzanie decyzji o warunkach zabudowy i sporządzenie prognozy skutków finansowych 
uchwalenia zmiany planu przestrzennego dla sołectwa Szałszy. 

  Członek komisji, Pani K.Graca zapytała, czy zostało zapłacone opracowanie studium i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego, na co Pani Naczelnik, Pani Dzielicka odpowiedziała, iż nie. 
Następnie zapytała o zapłatę za opracowanie zmiany planu zagospodarowania przestrzennego, na 
co Pani Naczelnik odpowiedziała, iż tak, w drugim półroczu.   

 Przewodniczący Rady zapytał, na jakim etapie realizacji jest termomodernizacja i przebudowa 
budynku szkoły w Karchowicach. 

  W odpowiedzi Inspektor, Pan M.Skowron poinformował, iż projekt jest już prawie gotowy, 
potrzebna jest jeszcze ekspertyza pod względem p.poż. 
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Ad. 8. 

 Przewodniczący Rady przedstawił następujące sprawy: 

 poinformował, iż wpłynął wniosek OSP Świętoszowice w sprawie dofinansowania zakupu 
ciężkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego. 

 poinformował, iż złożył wniosek w sprawie naprawy ul. Polnej w Zawadzie, na który uzyskał już 
odpowiedź, iż prace na w/w drodze zostały ujęte do planu na rok przyszły. 

 zapoznał z wnioskiem do budżetu Powiatu Tarnogórskiego na rok 2016, złożonym przez radną 
powiatową, Panią Krystynę Trzęsiok.   

  Pan Wójt poinformował, iż dzisiaj przeprowadził rozmowę ze Starostą, Panem Szukalskim                
w sprawie możliwości uzyskania dofinansowania z tzw. schetynówek do remontu części drogi 
od Boniowic przez Kamieniec do Zbrosławic. Kosztorys tego zadania opiewa na kwotę              
3,2 mln zł., przy czym wkład własny wynosi 800 tys. zł. Jest możliwość pozyskania dosyć 
dużego dofinansowania, z tym, że Starostwo i Gmina Zbrosławice muszą partycypować              
w kosztach. Termin składania wniosków przez Starostwo trwa do końca września. Starostwo 
Powiatowe na razie nie określiło się, jaką kwotę może na to zadanie zabezpieczyć, a Gmina 
Zbrosławice sama ma zaproponować, ile na to zadanie może przeznaczyć. 

 poinformował, iż wpłynęła decyzja o unieważnieniu uchwały w sprawie zmian w planie 
zagospodarowania przestrzennego dla sołectwa Szałsza. 

  Wyjaśnień w powyższej sprawie udzieliła Naczelnik, Pani B.Dzielicka, która poinformowała, że 
sprawa dot. pominięcia w planie informacji, która dotyczyła złóż węgla kamiennego znajdujące 
się w obszarze zmiany planu miejscowego. Na stronie Państwowego Instytutu Geologicznego 
za każdy rok była podana informacja, przedstawiająca bilans złóż kopalin w Polsce. W ramach 
tego dokumentu była również udostępniana mapa z naniesieniem granic obszarów, na których 
są złoża węgla kamiennego, ale jak się później okazało, była to tylko informacja, a nie 
dokument. Teren gminy Zbrosławice, co najmniej od 2009 r. do 2013 w tym aspekcie w ogóle 
nie był ujęty, dlatego temat ten nie był dalej drążony. Natomiast okazało się, że w 2011 r., do tej 
dokumentacji geologicznej, która dokumentowała złoże bilansowe został sporządzony pewien 
dodatek, do którego była dołączona mapa określająca granice złoża węgla kamiennego. Cały 
obszar, dla którego jest zmieniany plan miejscowy położony jest nad złożem węgla 
kamiennego. W związku z tym, że art. 28 ust. 2 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym mówi, że w momencie kiedy nastąpiło jakiekolwiek naruszenie zasad tworzenia 
tego dokumentu, to za każdym razem plan unieważnia się w całości. Następnie Pani Naczelnik 
przedstawiła dalszy tok postępowania, czyli odczekanie 30 dni, od dnia otrzymania 
rozstrzygnięcia, gdyż wtedy staje się ono prawomocne, następnie wpisanie do dokumentu 
informacji o ujawnieniu złoża i wkreślenia na mapie jego granic. Ponadto może trzeba jeszcze 
będzie dokonać ponownej oceny oddziaływania na środowisko. 

  Członek komisji, Pan J.Pieczka zapytał, czy to był jedyny powodów unieważnienia uchwały? 

  Pani Naczelnik odpowiedziała, iż były jeszcze dwie drobne rzeczy w ramach zasad tworzenia 
planu miejscowego, a mianowicie, że nie należy tworzyć nakazów odgórnych, które nie są 
zastrzeżone w ustawie jako dozwolone, czyli uzgadnianie jakiś pozwoleń z organami. 
Dopowiedziała, iż gdyby chodziło tylko o te drobne zapisy, to zostałyby one uchylone, a plan               
w dalszej części mógłby funkcjonować. 

  Członek komisji, Pan J.Pieczka zapytał, czy plan był zgodny z obowiązującym studium, na co 
Pani Naczelnik odpowiedziała, iż tak. 

 Członek komisji, Pani Teresa Bagsik w imieniu mieszkańców ul. Dworcowej w Wieszowie zwróciła 
się z prośbą o interwencję w sprawie remontu w/w drogi, na której na odcinku pomiędzy posesjami 
od nr 63 do 65 jest 21 dziur. 

 Wiceprzewodnicząca Rady, Pani Zofia Woźniak zapytała o następujące sprawy: 

 jaka była odpowiedź Powiatu odnośnie leżących w rowach konarów i gałęzi oraz zasypanych 
rowów po obu stronach drogi od mostu do boiska w Ptakowicach? W tej chwili w wyniku 
podmuchu przejeżdżającego dużego samochodu suche gałęzie wylatują na drogę i stwarzają 
niebezpieczeństwo.    

  Naczelnik, Pan Kukliński odpowiedział, iż na razie w tym temacie nie ma żadnej odpowiedzi. 
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  Pani Wiceprzewodnicząca poprosiła o skierowanie ponownego wystąpienia, gdyż wypadające 
za dużym samochodem konary stwarzają niebezpieczeństwo mniejszym samochodom, 
jadącym za dużym.  

 co z mostkiem na ul. Poprzecznej w Ptakowicach? 

  Pan Naczelnik odpowiedział, iż została już podpisana umowa z wykonawcą i lada dzień 
nastąpi rozpoczęcie prac. 

  Z-ca Naczelnika, Pan R.Barszcz dopowiedział, iż opóźnienie realizacji tego zadania było 
spowodowane wykorzystaniem całej kwoty środków (100 tys. zł) zaplanowanych na ten rok na 
remonty mostów. Środki wykorzystano na remont mostu w Jaśkowicach, który był najpilniejszą 
potrzebą, a którego koszt wyniósł ponad 100 tys. zł. Dopiero znalezienie środków                            
z oszczędności pozwoliło na realizację mostku w Ptakowicach. 

  Pani Wiceprzewodnicząca stwierdziła, iż mostek z jednej strony jest w 1/3 części  
wyszczerbiony i poruszanie się po nim po zmroku jest bardzo niebezpieczne i może dojść do 
tragedii. 

 jakie działania zostały podjęte w sprawie rosnących na wiadukcie drzew? 

  Z-ca Naczelnika, Pan R.Barszcz wyjaśnił, iż na skierowane do PKP pismo przyszła odpowiedź     
z informacją o zarządcy tego terenu, do którego należy kierować korespondencję. Pismo do 
zarządcy zostało wysłane, ale na razie odpowiedzi jeszcze nie uzyskano. 

 czy wyjaśniło się coś w sprawie działań na drodze polnej w Ptakowicach prowadzącej do 
Dramy, o których niedawno informowała? 

  Naczelnik, Pani Dzielicka poinformowała, iż polecenie zostało wydane i pracownik miał się 
telefonicznie skontaktować z Panią Woźniak, w celu wskazania konkretnego miejsca. 
Dopowiedziała, iż była przekonana, że polecenie zostało wykonane. 

 Naczelnik Pan Kukliński poinformował, iż ZDP wykopał kamień na łuku ul. Reptowskiej                                   
w Ptakowicach, o którego likwidację wnioskowano. 

 Członek komisji, Pan Joachim Pieczka zapytał o sprawę uschniętych drzew i braku koszenia trawy 
przy autostradzie o załatwienie której zwrócił się do Urzędu Gminy.    

  Naczelnik Pan J.Kukliński odpowiedział, iż na uzyskaną odpowiedź zwrócił się z prośbą o udział 
w przeglądzie drzewostanu, jaki był deklarowany przez GDDKiA, lecz do dzisiaj nie ma żadnej 
odpowiedzi. Nie ma również odpowiedzi na prośbę udostępnienia projektu nasadzeń. 
Dopowiedział, iż przekaże radnemu kopię korespondencji.  

 Członek komisji, Pani K.Graca w imieniu mieszkańców wniosła o przedłużenie remontu drogi                  
ul. 1Maja prowadzącej do leśniczówki w Miedarach. Nawierzchnia drogi została wyrównana, ale na 
odcinku około 150 m wymaga jeszcze utwardzenia. 

  Naczelnik, Pan J.Kukliński stwierdził, iż sprawa zostanie rozważona przy tworzeniu planu na rok 
przyszły, na co Pani Graca zapytała, czy może jeszcze w tym roku udałoby się to zrobić? Pan 
Kukliński odpowiedział, iż w tym roku nie ma już środków, aby wykonać to zadania, tym bardziej, iż 
pogoda nie jest już odpowiednia do wykonywania takich robót. 

  Członek komisji, Pani K.Graca stwierdziła, iż z wnioskiem o tegoroczną realizację wystąpiła 
dlatego, gdyż ze sprawozdania za I półrocze wynika, że na takie zadania są jeszcze środki. 

  Naczelnik, Pan J.Kukliński stwierdził, iż na bieżące nie ma już środków. 

 Z-ca Wójta, Pani Katarzyna Sosada zwróciła się z prośbą o wypełnienie przekazanych radnym 
ankiet i ich zwrot do najbliższej środy. Ankiety dotyczą Lokalnej Grupy działania i potrzebne będą 
przy opracowaniu lokalnej strategii rozwoju dla obszaru LGD. 

 

Ad. 7. 

  Protokół z posiedzenia z dnia 24 sierpnia 2015 r. został przyjęty jednogłośnie. 
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Ad. 8. 

  Ustalono termin kolejnego posiedzenia na dzień 26 października 2015 r. o godz. 16:00 w temacie: 
„Analiza sposobów pozyskiwania środków pozabudżetowych. Fundusze europejskie w kontekście 
przyszłej perspektywy programowania (wyszukiwanie programów, procedura przyznania środków, 
proponowane działania informacyjne dla mieszkańców)”. 

 

Ad. 9. 

Przewodnicząca komisji, Pani Józefa Boron podziękowała za udział w posiedzeniu, dokonując tym 
samym jego zamknięcia. 

Załączniki do protokołu oraz nagranie dźwiękowe z posiedzenia komisji są dostępne w biurze Rady 
Gminy.  

 

Protokołowała                                                                                            Przewodnicząca komisji 
Inspektor R.Penkala              Józefa Boron 
 
 

  

 


